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§ 1   Sammanträdets öppnande och val av justerare 

Ordförande Carina Wallin (S) hälsar alla välkomna och förklarar mötet för 

öppnat. 

Rådet utser Staffan Lindström (PRO) till att justera innevarande protokoll 

jämte ordförande.   
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§ 2    Frågor från organisationerna 

1. SÄBO med lunchservering för allmänheten 

Rådet undrar vilka äldreboenden som erbjuder lunchservering för 

allmänheten. 

Måltidsservice ansvarar för måltiderna på särskilda boenden i kommunal 

regi. På Mariebergsgården, Fruängskällan (Tennishallen) och Myntan finns 

restaurang. Dagens lunch kostar 105 kr (90 kr för pensionärer). Mer 

information och meny finns på kommunens webbplats: nykoping.se - 

Måltider i äldreomsorgen 

Äldreboendet S:t Anna (privat regi) har haft en restaurang men den stängde 

i oktober 2023. Kravet på restaurang togs bort i ny upphandling.  

2. Bemanning och utbildning inför sommaren 2024 

Annons finns ute och fortbildning pågår under hela våren. I utbildningen 

ingår lyftteknik, sekretess och systemkunskap. Att gå med en ordinarie är en 

del av introduktionen. Det ska alltid finnas ordinarie medarbetare på plats 

under ett arbetspass. Alla som anställs ska ha fyllt 18 år. 

En representant i rådet undrar om personal på särskilda boenden i privat 

regi får samma information och utbildning som dem som anställs på 

boenden i kommunal regi. Ordförande Carina Wallin svarar att det inte finns 

men delegering och systemkunskap är övergripande.  

Systematisk uppföljning av externa utförare genomförs. Erinran kan göras 

och rättelse görs för att kontrollera att åtgärder satts in. Det är inte vanligt 

förekommande. Informationen är offentlig, handlingar kan begäras ut. 

3. Lägesuppdatering, nytt SÄBO 

Ingen ny information finns i nuläget. Vi lägger till det som en stående punkt 

på dagordningen till kommande sammanträden. 

4. Lägesuppdatering, korttidsboende Hållet 

Beräknas öppna 1 april 2024 och planeras hålla öppet året ut. Det kommer 

att finnas tio (10) platser. Benämningen som används är väntplatser. 

Målgruppen är äldre som väntar på en plats på särskilt boende och som 

idag upptar plats på ett korttidsboende. 

5. Skötsel Hjortensbergsbadet 

Nyköpings kommun äger badhuset och företaget Medley ansvarar för 

driften. Synpunkter på skötsel och städning ska i första hand framföras till  



  PROTOKOLL   

 Kommunala Pensionärsrådet 2024-03-22  
 
 

Justerare Justerare Utdragsbestyrkande     
 
  Sida | 5 
                

Medley. Enligt representanter i rådet menar Medley att det tar lång tid innan 

kommunen åtgärdar det som felanmäls. Ordförande Carina Wallin föreslår 

att organisationerna går samman och gör en gemensam skrivelse till 

Medley. 

6. Flexbuss 

Rådet framför synpunkter på trängsel och långa väntetider. Synpunkter ska 

framföras till Sörmlandstrafiken eller till Samhällsbetalda resor. Piloten 

startade i december 2023 och en utvärdering kommer att genomföras inom 

kort. Kollektivtrafikmyndigheten gör utvärderingen. 

Statusuppdatering om Flexbuss planeras in till nästa sammanträde. 

.  
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§ 3   Reglemente och verksamhetsplan 

Arbetsgruppen för utveckling av de kommunala råden har tagit fram förslag 

på revidering av reglemente och verksamhetsplan. I förslaget ingår ett 

namnbyte till Kommunala seniorrådet. Representanterna i rådet har fått 

dokumenten i samband med att dagordningen skickades ut en vecka innan 

mötet. 

Organisationerna är inte överens om namnbytet och därför bestämmer 

rådet att behålla namnet Kommunala pensionärsrådet. 

PRO, SKPF och RPG tycker att det ser bra ut, har inga synpunkter. 

SPF tycker också att det ser bra ut men saknar en arbetsbeskrivning för 

rådet. Det bestäms att arbetsgruppen kan ta sig an det arbetet. Det blir en 

separat skrivelse och inte en del av reglementet. Remissförfarandet hänger 

ihop med arbetet om hur medborgardialog ska föras. Det ska beslutas av KS 

och innan dess kommer vi inte längre i arbetet.  

En representant i rådet efterfrågar att komma in som remissinstans tidigt i 

processer. Ordförande Carina Wallin menar att det kan bli svårt. 

Samhällsbyggnad bjuder in till samråd när det gäller större frågor som 

berör många. Samråd är öppna för alla medborgare. 

Referensgrupper används ibland av vissa delar av kommunal verksamhet. 

Linda Svensk har till exempel vänt sig till SPF i ett ärende. 

Föreslagen revidering av reglementet fastslås av rådet (förutom namnbytet). 

Ärendet ska skrivas fram till kommunstyrelsen för beslut och reglementet 

ska sedan beslutas även i kommunfullmäktige. 

Mallen för verksamhetsplanen fastslås av rådet. 

 

Teman 2024 

1. Reglemente och verksamhetsplan 

2. Nära vård och volontärverksamhet 

Linda Svensk, kvalitetsutvecklare, bjuds in för att berätta om det 

övergripande arbetet och samverkan med Region Sörmland.  

Fredrik Andersson Sköld, aktivitetssamordnare, bjuds in för att 

berätta mer om volontärverksamheten. 

Medicinskt ansvarig sjuksköterska (MAS) och medicinskt ansvarig för 

rehabilitering (MAR) bjuds in för att berätta om sitt arbete och hur 

kommunens samverkan med Region Sörmland ser ut. 
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3. Könsrelaterat våld 

Först var Boende ett förslag till tema. Efter en stunds dialog och svar 

på en del frågor kommer rådet fram till att det inte finns tillräckligt 

med frågor inom området för att det ska bli ett tema.  

Nytt förslag från rådet är våld i nära relation men i ett bredare 

perspektiv – könsrelaterat våld. Strateg Malin Knudsen bjuds in. Malin 

arbetar inom områdena Social hållbarhet, Folkhälsa och Våld i nära 

relation. 

4. Miljö, natur och hållbarhet 

Miljö och klimat är ett föreslaget tema till det gemensamma 

sammanträdet med Kommunala funktionshinderrådet. Tema 4 ligger 

kvar för eventuell fördjupning eller annan inriktning inom området. 
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§ 4    Vård- och omsorgsnämndens protokoll 

Besvarande av eventuella frågor eller synpunkter gällande Vård- och 

omsorgsnämndens protokoll från den 8 februari 2024.  

En representant i rådet frågar om avvikelser. Hur ser rutinen ut för 

avvikelserapportering? Vem gör det? 

Ordförande Carina Wallin svarar att det görs av varje enskild medarbetare. 

Det är ett enkelt förfarande som görs digitalt. 

Verksamheterna återrapporterar till Vård- och omsorgsnämnden (VON). Det 

finns olika grader; avvikelse, Lex-Maria, Lex-Sara. Avvikelser finns i 

handlingarna som hör till sammanträdet. När Carina Wallin är ute i 

verksamheter och träffar medarbetare uppmanar hon alla att rapportera in 

allt. VON får inte samma rapporter från privata utförare. 
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§ 5    Socialnämndens protokoll 

Besvarande av eventuella frågor eller synpunkter gällande Socialnämndens 

protokoll från den 29 februari 2024. 

En representant i rådet frågar hur många som är bostadslösa i Nyköping 

och hur gamla är de? 

Ordförande Carina Wallin kan inte svara på det men vet att inga äldre 

personer är hemlösa. Siffror brukar släppas på våren men är inte tillgängliga 

när protokollet skrivs. 

En representant i rådet undrar hur det går med Bostad först. Ordförande 

Carina Wallin svarar att det går bra, fem personer är anvisade och fler är på 

väg in. Kommunen samarbetar med Stadsmissionen och Verdandi via IOP 

(idéburet offentligt partnerskap).  
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§ 6    Övriga frågor 

EU-valet 2024 

Rådets vice ordförande och Valnämndens ordförande Fredrik Dahlin (M) 

informerar rådet om att det är val till Europaparlamentet den 9 juni.  

Fredrik Dahlin berättar kort om möjligheterna att förtidsrösta, budrösta och 

röstning via ambulerande röstmottagare. Valmyndigheten skickar som 

vanligt hem röstkort till alla röstberättigade.  

Fallprevention 

Ordförande Carina Wallin lyfter att Forskning och utveckling i Sörmland 

(FoUiS) har startat ett projekt inom fallprevention. Det handlar bland annat 

om att lära sig olika tekniker i att falla rätt. Det är baserat på en 

evidensbaserad studie.  Fem av nio kommuner i Sörmland deltar men inte 

Nyköping. De stora organisationerna driver frågan i övriga kommuner. 

Förfrågan borde ha gått ut till styrelserna för organisationerna men enligt 

FoUiS anmälda sig ingen i Nyköping. 

Det är troligtvis för sent att anmäla sig för projektet är i gång, men Carina 

Wallin rekommenderar att organisationerna gör gemensam sak om det är 

av intresse. Kontaktperson är Marina Arkkukangas, tel. 016-541 40 31, e-

post marina.arkkukangas@fou.sormland.se 

Mer information finns på webbplatsen FOU (sormland.se) 

När någon inte vill ta emot hjälp 

En representant i rådet frågar vad man kan göra när någon som har behov 

inte vill ta emot hjälp. Finns det några tvångsåtgärder? 

Ordförande Carina Wallin svarar att hjälp inte kan påtvingas, det vore ett 

intrång. Närstående måste göra vad de kan men biståndshandläggare eller 

hemtjänst kan inte tvinga sig på. En orosanmälan kan man alltid göra. 
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§ 7    Sammanträdet avslutas 

Ordförande Carina Wallin (S) tackar samtliga för dagens sammanträde och 

förklarar mötet för avslutat. 

 


